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§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Viveca Sarman och Yvonne Wendt justerar dagens protokoll. 

 

§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 17 augusti kl. 10.00. Protokollet e-postas 

till medlemmarna inför justering.  

 

§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2011-06-07 
När det gäller Uteträffen så har förvaltningen framfört att gruset behöver ersättas med ett 

anpassat underlag och att bänkar behöver kompletteras. Pensionärsrådet föreslog att 

förvaltningen annonserar om Uteträffen i lokalpressen under hösten. Förvaltningen tar med sig 

frågan. Inga övriga synpunkter på föregående sammanträdesprotokoll, protokollet läggs till 

handlingarna.  

 

§ 4.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2011-08-25 
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Ansökan om stimulansmedel för insatser för vård och omsorg om äldre 2011 

Regeringen har även för 2011 tilldelat stimulansmedel för att höja kvalitén i vård och omsorg 

om äldre och Östermalms stadsdelsnämnd kan ansöka om 1 365 tkr. Årets ansökan omfattar 

det sociala innehållet samt kost och nutrition. De kvarvarande stimulansmedlen från tidigare år 

föreslås att används till att fortsätta att implementera de nationella riktlinjerna för vård och 

omsorg om demenssjuka, att öka samarbetet mellan kommunen och primärvården och fortsatta 

läkemedelsgenomgångar. Pensionärsrådet framförde att det är positivt att det genomförs 

insatser för att höja kvaliteten inom äldreomsorgen. Pensionärsrådet poängterade att det är 

viktigt att beviljade pengar som inte går åt kommer äldreomsorgens projekt till godo 

nästkommande år samt att utvecklingsarbetet fortskrider även när projekten har avslutats. 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Redovisning av 2010 års stimulansmedel för insatser inom vård och omsorg för äldre 

Sedan 2007 har Östermalms stadsdelsnämnd årligen beviljats stimulansmedel till utbildnings- 

och utvecklingsinsatser inom vård och omsorg för äldre. För 2010 fanns det totalt 14,6 mnkr 

att bedriva kvalitetshöjande insatser för inom äldreomsorgen. Stimulansmedlen har använts till 

kvalitetsutveckling inom områdena rehabilitering, kost och nutrition, demensvård, läkemedels-

genomgångar, det sociala innehållet och förebyggande hembesök.  Pensionärsrådet ställde sig 

något frågande till den ekonomiska redovisningen, främst avseende de angivna orsakerna till 

låg förbrukning av beviljade medel. Förvaltningen beklagar att det ibland har varit svårt att 

hitta utbildningsvikarier vilket har lett till bristande intresse från berörda chefer. Förvaltningen 

vill lyfta fram att redovisningsblanketten till Socialstyrelsen i vissa fall är missvisande då 

efterfrågade aktiviter inte omfattas av förvaltningens projektansökan och därmed inte är 

relevanta i sammanhanget. I och med de besvarade frågorna läggs ärendet till handlingarna.  

 

Nya bestämmelser avseende ”lex Sarah” 

Från och med den 1 juli 2011 gäller vissa förändringar i Socialtjänstlagen och i Lag om stöd 

och service till vissa funktionshindrade avseende paragraferna som brukar kallar ”lex Sarah”. 

En viktig förändring är att reglerna har utvidgats från att gälla omsorg om äldre och funktions-

nedsatta till att även gälla övrig socialtjänst. Alla ärenden ska nu anmälas till Socialstyrelsen, i 

övrigt innebär förändringen ingen större skillnad för äldreomsorgen. Pensionärsrådet ställer sig 

bakom förvaltningens förslag, ärendet läggs till handlingarna. 

 

§ 5. Besök av Lili Briese, MAS 
Lili Briese, MAS, berättade om palliativ vård. Palliativ betyder lindrande och målet är att se 

till att den sista tiden i livet blir så bra och smärtfri som möjligt ur flera aspekter - fysiskt, 

psykiskt, socialt och andligt/existentiellt. Vården utgår från fyra hörnstenar – symtomkontroll, 

kommunikation/relation med patient och närstående, det tvärprofessionella teamet och 

närståendestöd. När det gäller boendena på Östermalm så har all personal inklusive läkaren på 

Linnégården och Körsbärsgården tidigare utbildats i LCP, Liverpool Care Pathway, som är en 

arbetsmetod med en standardvårdplan med tydliga mål och riktlinjer för patienter under livets 

sista tid. Det är inget krav att använda LCP men Lili Briese arbetar aktivt för att stadsdelens 

boenden ska tillämpa metoden eftersom den inkluderar all personal och är evidensbaserad. 

Från och med år 2012 ska alla vård- och omsorgsboenden i Stockholms stad registrera i 

Svenska Palliativregistret. Det är ett nationellt kvalitetsregister som är till för alla som vårdar 

människor i livets slut, och där viktig information kan hämtas av Socialstyrelsen. Lili Briese 

delade ut LCP:s informationsmaterial till närstående ”En liten skrift om vården under livets 

sista tid” samt Socialstyrelsens patientversion av ”Nationella riktlinjer för vård och omsorg vid 



  SID 3 (3) 

 

 

 

 

demenssjukdom” vilka bifogas protokollet för medlemmarna som ej var närvarande vid 

dagens sammanträde.  

 

Pensionärsrådet framförde en fråga rörande hur man tar hand om omsorgspersonalen när det 

inträffat ett dödsfall på vård- och omsorgsboendena. Förvaltningen återkommer i frågan. 

 

§ 6. Rapport från vård- och omsorgsboenden 
Ulla Bowallius besökte förtroenderådet på Dianagårdens vård- och omsorgsboende i maj. Nya 

enhetschefen Anne Lundmark berättade bland annat att man har haft svårt att lägga schemat 

för personalen men att man nu ska ha kommit överens i frågan.  

 

Irja Nilsson har besökt Linnégården som nu har en inbjudande och hemtrevlig entré. Hon 

besökte även en avdelning och uppfattade det som att de äldre som bodde där var skröpliga 

och hade ett stort omvårdnadsbehov.  

 

§ 7. Övriga frågor 
Yvonne Wendt och Olof Björlin deltog i juni på samverkansmötet rörande äldre och multisjuka 

som Hälso- och sjukvårdsnämndens förvaltning höll med de kommunala pensionärsråden.   

 

Pensionärsrådet önskar studiebesök på Brahem och Löjtnantsgården, förvaltningen 

återkommer med förslag på datum.  

 

KPR:s protokoll från den 7 juni 2011 medsänds utskicket av pensionärsrådets protokoll.  

 

§ 8. Nästa möte   
Nästa sammanträde är den 19 september 2011. Lokal: Hjorten 

 

 

Sekreterare: Hanna Markkula 

 


